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ÉVKÖZI 15. VASÁRNAP                            B év                                                    1- 4 oldal 
               
Olv.: Ám 7,12-15 – Ef 1,3-14 – Mk 6,7-13 
Az apostolok szétküldése 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 
Szentmise bevezetése 
 
Igen nagy bátorításra van szükségünk. Lassan az Isten nélküli gondolkodás, az Isten nélküli 
világ berendezkedése meghozza gyümölcsét. Az emberek atomizálva élnek, egymás mellől 
elsodródnak. Más értelemben pedig, világi rendezvények kapcsán összetalálkoznak, 
tömegként jelennek meg. Tegnap egy családi ünnepségen vettem részt Visegrádon és a szó 
szoros értelmében nem lehetett közlekedni a főutcán. Az emberek egymástól nem tudtak 
menni, annyian voltak. Várjátékok, lovagi bemutatók, különböző ruhákba beöltözött 
emberek. Km-rel a kis város előtt lehetett csak autóval megállni. Fontos, hogy őrizzük a 
hagyományokat. Nem felejtjük el a több-száz éves gyakorlatokat. Igen, csak ijesztő 
aránytalanság van. 
 
Nekünk keresztényeknek egyre nagyobb szükségünk van a lelki közösségekre. A vérségi 
kapcsolatok meglazultak ebben a mobilizált világunkban. Egyre nagyobb szükség van a 
lelki kapcsolatokra. Olyan közösségekre, amelyek nem  vérségi alapon jönnek létre. Nem 
elegendő vitézkedéseket látni és tapsolni. Ez is valamilyen fajta összeverődése az 
embereknek, értékmegőrzés megjelenítése. Kérdés, elég-e ez az életünk értelmezéséhez? A 
stadionok is átveszik a templomok szerepét. Egy Ronaldo bemutatkozására 85 ezer ember 
elmegy. Közben szenved a világ, mert nem az értékek határozzák meg a kapcsolatainkat és 
a világ mindennapjait.  
Nagyon imádkozzunk azért ebben a szentmisében, - amit hálaadásképpen mutatunk be, - 
hogy térjünk magunkhoz józanul a magunk élete érdekében és a világ sorsa miatt is.  
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Jézus tanít és szervez. Elmondta azokat az igazságokat, amelyek az emberi életet Isten 
akarata szerint szervezhetik és az emberekből közösségeket hozhatnak létre. Azok az 
emberek alkotják ezeket a közösségeket akik meghallgatták és  életre is  váltják az 
igazságokat. Jézus neve mindezt kifejezi. Jézus neve azt jelenti: Isten a Megmentő, Isten 
Gyógyít!  

A megváltás célja és értelme: 
megmenteni az embereket, meggyógyítani az embereket! 

 
A világ amelyben élünk úgy gondolja, nem szükséges, hogy megmentsék. A világ amelyben 
élünk úgy gondolja, nem szorul rá az Isten gyógyítására. Lehet véleményt mondani. 
Nézzünk körül. Úgy tűnik, hogy ebben a világban megmentett emberek élnek? 
Megelégedett emberek élnek, olyan emberek, akik örülnek az életnek? Megelégedettek? 
Olyan világban élünk, ahol egészséges a gondolkodás? A  gyógyítás elsősorban az emberek 
gondolkodásának a kérdése. Erre irányul. Lehet ilyen kijelentéseket tenni: Nincs 
szükségünk az Isten megmentésére. Nincs szükségünk Isten gyógyító kegyelmeire, 
megvagyunk nélküle. Csak arról beszél az emberiség 95%-a, hogy hova jutunk? Még az az 
5% is egyöntetűen arról beszél, hogy betegek vagyunk. Beteg a világ. A betegség erkölcsi 
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kérdés. A betegség a lélek kérdése. A világ erkölcsi válságról, morális válságról beszél, de 
valójában nem gondol arra, mit is jelent az, hogy a lelkünk beteg.  
 
Jézus ezért jött, ezért tanít, hogy megmentsen és meggyógyítson bennünket. Azt mondja az 
apostoloknak: “Menjetek, gyógyítsátok meg a betegeket és űzzétek ki a gonosz 
szellemeket.” A lényegre utal ez a krisztusi küldetés. Mit jelent a betegségek 
meggyógyítása? Ne arra gondoljunk, hogy a reumás panaszainkat megszünteti Jézus. Ne 
arra gondoljunk, hogy a különböző testi bajainkból kigyógyít bennünket. Ilyeneket is tett. 
Nem ez az igazi betegség. Ez hozzátartozik az élethez. Ez olyan mint az a fa, amelyet 
harminc évvel ezelőtt elültettek. Gyönyörű volt. Ma már látjuk, tapasztaljuk rajta a 
különböző tüneteket. Ez az ág halt meg, az az ág halt meg, a törzsét megtámadta valami. Ez 
az élet rendje. Egy professzor mondta: - Kedves Atya! Ötven éves korától kezdve 
mindenkinek van valamilyen baja, mert elkopik az ember szervezete.-  Amikor gyógyításról 
hallunk, mindig ezekre a kopásokra, meg a fölmerülő testi nyavalyáinkra gondolunk. Ez 
hozzátartozik az életünkhöz. 
 

Jézus küldetése a gyógyítás! 
Jézus az embert a  legalapvetőbb bajából gyógyítja meg: visszavezeti Istenhez!  

 
Minden bajunk, betegségünk forrása az, hogy elszakadtunk az Istentől és a magunk útját 
járjuk. Csodálkozunk azon, hogy fejjel megyünk a falnak. Ebből rengeteg baj származik és 
ez az igazi betegség. Jézus ezzel küldi az apostolokat: -  Vezessétek vissza az embereket 
Istenhez! -  Az apostolok visszajönnek és mondják: - Meggyógyítottunk embereket. 
Tanításod nyomán az emberek visszataláltak az Istenhez. -  
 
Jézus mondja: - Űzzétek ki a gonosz szellemeket, a gonosz  lelkeket! -  
Itt arról van szó, hogy különböző hatások érnek bennünket.  Befolyásolhatnak. Különböző 
hamis próféták szózatokat mondanak. Mondják a magukét és ember legyen, aki eligazodik. 
A szellemek hatalma alatt élnek az emberek. Egy multikulturális világban élünk. Nem 
könnyű ebben eligazodni. Millió hatás ér bennünket és elbizonytalanodunk.  
 
Régebben egyetlen alapvető igazság meghatározta a gondolkodásunkat, az utunkat. Az Isten 
örök gondolata, a Szent Szellem, a Szentlélek. Ma ki gondol arra, hogy a Szentléleknek 
valami köze van hozzánk? Jézus azt mondja Róla: “Majd megvilágosít benneteket és 
meggyógyítja a lelketeket!” Ki foglalkozik ezzel? Multikulturális világban élünk. Millió 
hatás ér bennünket és az Isten nélküli világ a keresztény szellemiséget versenyeztetni akarja 
ezekkel a különböző szellemekkel, ezekkel a különböző hatásokkal. Számtalan módon 
fejezi ezt ki. Istent versenyeztetni a különböző kikiáltókkal, akik mindig igyekeznek 
megnyerni valakit e világnak. Nevetséges! Isten azt akarja, hogy megmeneküljünk, 
magunkra találjunk, egymásra találjunk. Jézus mondja az apostoloknak: “Menjetek, űzzétek 
ki a rossz szellemet!” Tisztítsátok meg a világot ezektől. Jönnek vissza az apostolok és azt 
mondják: - Engedelmeskedtek nekünk a gonosz szellemek. -  
 
Testvérek! 
A szentmise bevezetőjében mondtam, ez a világ elsodorja mellőlünk a testvéreinket, a 
rokonainkat, a családtagjainkat.  Mobilis a világ és messzire elmehetnek az emberek. Arról 
nem is beszélve, hogy különböző helyeken találhat az ember esetleg munkahelyet magának 
és elszakadunk azoktól a kis köröktől, a családtól ahol felnőttünk, függetlenül attól, hogy 
milyen az a  család. Sajnos a családok is válságban vannak. Ők is ebben a világban élnek. 
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De azért ha van család, akármilyen család, azért az valamilyen fajta védettséget is nyújt 
mindenek ellenére. 
 
 Egy ilyen helyzetben rendkívüli jelentősége van 
 a lelki közösségeknek, 
  ahol egyformán gondolkodnak az élet lényeges kérdéseiről, 
  ahol megbeszélhetik az emberek egymással a nagy kérdéseket,  
  ahol együtt keresik a megoldásokat, 
  ahol egymást segítik, egymással összetartoznak. 
 
Multikulturális világban élünk. Ha ma délelőtt  Önök elmennének egy guruhoz, Budapesten 
is működnek néhányan, akkor egy ezer emberrel találkozhatnának, függetlenül a 
szabadságtól, nyári időktől. Ez méri a keresztényeket, mert félek attól, hogy nyáron a 
hitéletüket is szabadságolják az emberek. Ha ez így van, akkor ez a kereszténységünknek 
ijesztő kihívása. De ha elmennek Popper Péter, vagy Müller Péter úgymond 
“továbbképzésére”, ahol fizetni is kell, ott a középkorosztály tolong. Lazítás, ami azt jelenti, 
hogy egy napra kivonunk benneteket a mindennapokból. Egy napra. A kérdés csak az, hogy 
holnap, meg holnapután mi lesz. Nincs jogom ezt bántani, inkább csak  összehasonlítom  
keresztény értékrendünkkel és ez elgondolkodtató. 
 
 Mi Jézus szerepe, aki a Megmentőnk, aki a Gyógyítónk?  
 Mi a szerepe azoknak, akiket küld,nekünk mindannyiunknak? 

 

Jézus az a valaki, aki összeköti az eget és a földet. Jézus az a valaki, aki visszavezeti 
Istenhez az embert. Ezért Jézus a Főpap, a híd, aki az egyik partot a másik parttal köti össze.  
Jézus küldetése ebben a kettős hűségben áll. Hűség az Atyához, mert Jézus a Fiú és hűség 
az emberekhez, mert Jézus mindenkinek testvére lett. Összeköti az Atyát és a fiúkat, ebben 
áll Jézus megmentő tevékenysége.  
 
Jézus küld bennünket és ebbe a kettős hűségbe vezet be bennünket. Legyünk hűségesek az 
Atyához, aki a Teremtőnk, mert teremtmények vagyunk. Legyünk hűségesek az Atyához, 
aki életünk Atyja, mert fiai vagyunk. Ez mennyire fontos az életünk szenvedéseiben? 
Különben Apátlan emberek vagyunk. Mit jelent  az, hogy egymásnak testvérei vagyunk? 
Nem lehet úgy élni, - gondolok a kereszténységünkre, - hogy eljövök a templomba, 
meghallgatom az Igét, utána hazamegyek és élem a magam egyéni keresztény életét. Ez 
nem kereszténység. 
 
Ezért mondtam azt, hogy Jézus tanít és szervez, ami azt jelenti, hogy nemcsak az 
igazságokat mondja el, hanem körülötte élettér támad. Akik körülötte vannak, azok 
egymásra is találnak. Egymással összetartoznak. Ez a szervezés azt jelenti, -  Júdást ebből a 
szempontból nézzük, nála volt a pénz, ami nagy kísértés mindenkinek ma is - hogy kellett 
anyagi is az apostolok közösségében, mert hozzátartozott a közösség szervezéséhez a 
segítés, támogatás. 

Az apostoli küldetés ezt jelenti: 
hűségben az Atyához és hűségben az emberhez! Kettős kötődés! 

Nem lehet keresztény életet élni csupán Istenhez való hűségben. Nem lehet keresztény életet 
élni  úgy sem, hogy Isten nem számít, de egymással nagyon jól vagyunk. Ámítás. Szeretetet 
csak Istentől lehet tanulni, egymással meg csak őszinte szeretetben lehet összetartozni. Nem 
egyesek magánügye ez a küldetés.  
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 Nemcsak az igehirdetést, az igazság hirdetését jelenti  ez a  küldetés,  
 hanem egymás segítését is. 
 Ha kell egymást vigasztalni! 
 Ha kell egymást bátorítani! 
 Ha kell egymásnak erőt adni! Másképpen nem megy. 
 
Jézus mondja: “Ne vigyetek magatokkal semmit!” Legyetek függetlenek a javaktól. 
Megkötöznek benneteket. Legyetek szabadok a birtoklásban, a birtoklás közepette is. 
Meggondolni, mi a fontos, mi a mellékes és mi nélkülözhetetlenül szükséges. Mit 
tagadhatok meg magamtól. Önfegyelmezés a javak megvásárlásában és a javak 
birtoklásában. Ez mind a függetlenséget jelenti. Ha ebben nem jutunk előbbre, akkor nem  
vagyunk igehirdetők, nem hordozzuk az üzenetet, mert  életünk nem igazolja azt, amit 
hirdetünk.  
 
Ha valakinek nem kelletek, akkor menjetek el. Rázzátok le még a port is a lábatokról. Igen, 
ha valakinek ez nem kell minden próbálkozás ellenére, akkor el kell menni, mert esetleg 
másnak szüksége van ezekre az igazságokra, ezekre az értékekre. Senkire nem lehet 
ráerőltetni az Igét. Csak annak mondhatjuk az igazságot, akinek kell, aki meghallgatja. Ha 
nem kell, rázzátok le a port is a lábatokról, menjetek el, oda menjetek, ahol kell. 
 
Testvérek! 
 A megváltásunkról van szó, az emberiség megváltásáról van szó. 
 Isten igazságát meg kell hallgatni, ha tovább akarjuk adni.  
 A továbbadás teljessége azt jelenti,  
 hogy az Ige által az ember közösséget hoz létre,  
 ahol közös gondolkodás alakul ki  
 és az egymásról való valamilyen fajta gondoskodás.  
 Ne a pénzre gondoljunk elsősorban, vagy először,  
 hanem az élet értékes dolgairól való gondolkodásra.  
 Abban kialakul az egység, egyesség. 
 
 Misszió, evangelizáció! 
 
 

+  A M E N  +      
   
 
                                                                                                                                          


